
 

 

 

 

 

Warszawa, dnia 19 grudnia 2024 r. 

____________________________________ 

Znak sprawy: BP.050.5.2024.JCHM 

Kontakt: Justyna Chojnacka-Mazek 

  e-mail: j.chojnacka@aotm.gov.pl  

_______________________________________ 

Pani  

Joanna Frątczak - Kazana 

Wicedyrektor 

Onkofundacji Alivia 

 

Szanowna Pani Wicedyrektor, 

w odpowiedzi na wiadomość mailową z dnia 18 grudnia br., jak również pismo 

o sygnaturze 2024/09/03/W/1, w sprawie prośby o rozważenie modyfikacji 

procedur stosowanych przez Agencję Oceny Technologii Medycznych 

i Taryfikacji (dalej Agencję), w zakresie opiniowania świadczeń zdrowotnych 

przez pacjentów i organizacje ich reprezentujące, uprzejmie proszę o przyjęcie 

poniższego. 

Dziękuję za Państwa pismo i przedstawione sugestie, stanowiące ważny głos 

wspólnego dialogu z organizacjami pacjenckimi. Doceniam zwrócenie uwagi 

na kwestie dotyczące dostępu do danych oraz zasobów organizacji 

pozarządowych, które mogą wpływać na możliwość odpowiedzi na pytania 

dotyczące danych populacyjnych, klinicznych i wycen.  

Jednocześnie chciałbym zapewnić, iż skierowanie do Państwa zaproszenia 

do przygotowania opinii dot. zasadności rozszerzenia kryteriów kwalifikacji 

do profilaktycznej mastektomii, nastąpiło w ramach wzajemnej współpracy, 

a odpowiedź na nasze zaproszenie oparta była wyłącznie na Państwa dobrej 

woli. 
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Zgadzam się, że rola organizacji pacjenckich jest nieoceniona, szczególnie 

w kontekście dzielenia się doświadczeniem i wiedzą na temat wpływu różnych 

technologii na życie pacjentów, niemniej jednak istotnym głosem 

są dla Agencji również Państwa opinie w szerszym ujęciu, tj. dotyczące 

danych populacyjnych, klinicznych i wycen. 

Pozwolę sobie wyjaśnić, iż opiniowanie technologii medycznych nielekowych 

charakteryzuje się bardzo szerokim spektrum problemów decyzyjnych. 

Fakt ten wyklucza możliwość wykorzystania jednolitego formularza z pytaniami 

odnoszącymi się jednocześnie do różnych świadczeń. 

Nasze dotychczasowe doświadczenia potwierdzają, iż zakres odpowiedzi 

przekazywanych przez organizacje pacjenckie, dostosowany jest 

każdorazowo do posiadanych przez nie kompetencji. Uzyskujemy opinie 

obejmujące odpowiedź na wszystkie zadane pytania, jak i te zawierające 

wyłącznie ich część. Należy podkreślić, iż każda z opinii jest dla nasz niezwykle 

cennym elementem, mającym wpływ w ocenie całościowej danego 

świadczenia opieki zdrowotnej.  

W związku z powyższym, zapewniam, że Agencja, w pełni doceniając wartość 

głosu organizacji pacjenckich, nieustannie dąży do ulepszania procesu 

opiniowania świadczeń zdrowotnych, tak aby proces ten był jak najbardziej 

efektywny i uwzględniał różnorodne perspektywy.  

Liczymy na dalszą owocną współpracę z Państwem oraz na kontynuację 

dialogu.   

 

Z wyrazami szacunku 

PREZES 

Daniel Rutkowski 

/dokument podpisany elektronicznie/ 
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